

DOI : 10.18572/1812-3805-2018-7-24-28

Священнослужители как участники отечественного дореволюционного судебного процесса

*Латышева Наталья Аркадьевна,
старший преподаватель кафедры гражданского процессуального права
Северо-Западного филиала
Российского государственного университета правосудия,
кандидат юридических наук
latyshevanatalia@yahoo.com*

Отечественная правовая традиция участия в судопроизводстве лиц духовного звания была воспроизведена в нормах Судебных уставов 1864 г. и находила свое практическое применение в судебной практике. Взаимодействие судебного и духовного ведомств, в силу общего понимания государственных интересов, носило конструктивный характер.

Ключевые слова: Судебные уставы 1864 г., Министерство юстиции Российской империи, судья, Святейший Синод, священнослужитель, святость присяги.

Church Officers as Participants of the Domestic Pre-Revolutionary Judicial Procedure

*Latysheva Natalya A.
Senior Lecturer of the Department of Civil Procedure Law
of the North-Western Branch of the Russian State University of Justice
Candidate of Legal Sciences*

The domestic legal tradition of participation in the proceedings of the clergy were reproduced in the rules of Court regulations of 1864 and their practical application in judicial practice. The interaction of the spiritual and judicial departments, because the General understanding of the public interest, were constructive.

Keywords: Judicial statutes of 1864, the Ministry of justice of the Russian Empire, the judge, the Holy Synod, the clergy, the sanctity of the oath.